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SARPSBORG OG OMEGN JEGER- OG 
FISKERFORENING 
Postboks 151 
1701 SARPSBORG 
 
 

  

Vedtak om tidsbegrenset tillatelse til drift ved Bekkhus skyteanlegg i 
Sarpsborg kommune 

 
Statsforvalteren i Oslo og Viken gir tidsbegrenset tillatelse etter forurensningsloven til drift 
ved Bekkhus skyteanlegg frem til 31.12.2023. Statsforvalteren har stilt vilkår for driften og 
avviklingen. Frist for gjennomføring av undersøkelser og innsendelse av tiltaksplan for 
opprydding på land og i sjø ved skytebanen er satt til 31.12.2022.  
 
Vedtaket kan påklages innen 3 uker.  
 
Det varsles tvangsmulkt på kr. 100 000,- for å sikre at miljøundersøkelser og tiltaksplan blir 
sendt inn til oss innen 31.12.2022.  Statsforvalteren varsler videre at vi vil fatte vedtak om 
gebyr på kr. 35 000,- for behandling av saken.  
 
Frist for å gi uttalelse til de varslede vedtakene om tvangsmulkt og gebyr er 10.07.2022. 
 
Vi viser til søknad om tidsbegrenset tillatelse etter forurensningsloven fra Sarpsborg og omegn 
Jeger- og Fiskerforening, mottatt den 24.10.2021. Vi viser også til øvrig korrespondanse i saken, 
herunder møtet med Sarpsborg og Omegn Jeger- og Fiskerforening den 21.09.2021.  
 

Kort om bakgrunnen for saken 
Bekkhus skytebane i Sarpsborg ble etablert på 50-tallet og har siden den gang vært arena for ulike 
skyteaktiviteter, hovedsakelig leirdueskyting. Det meste av skytingen foregår ut over Tunevannet, 
men det er også en feltløype i terrenget rundt anlegget. Klubbhuset og leirdueanlegget på Bekkhus 
driftes av Sarpsborg og Omegn Jeger- og Fiskerforening (SOJFF). Både kommunen og Statsforvalteren 
har mottatt en del bekymringsmeldinger om støy, lysforurensning og forurensning av plast og bly fra 
anlegget. Bekkhus skyteanlegg er ikke regulert med tillatelse etter forurensningsloven. SOJFF søkte 
den 18.11.2018 om tillatelse etter forurensningsloven.  
 
Vi avslo søknaden i vedtak 18.02.2020, men tillot en tidsbegrenset videre drift til 31.12.2021 på 
nærmere fastsatte vilkår for drift og forberedelser til avvikling av anlegget. Det ble vurdert at 
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skyteaktiviteten fra 50-tallet til i dag har medført at området i vannkant, sediment, siv og på land er 
forsøplet med plast og leirduer. Sedimentene i Tunevannet, særlig i skytesonen, er sterkt forurenset 
både med bly fra blyhagl og PAHer fra leirduer. Det ble derfor stilt krav til undersøkelser av 
forurensningssituasjonen i Tunevannet, og det skulle utarbeides en avviklingsplan med 
tiltaksbeskrivelser.  
 
SOJJF påklaget vedtakene om avslag og tidsbegrenset tillatelse.  
 
I klageavgjørelse datert 29.04.2021 opprettholdt Miljødirektoratet våre vedtak om avslag på søknad 
om skytebanevirksomhet ved Bekkhus skyteanlegg og den tidsbegrensede tillatelsen til videre drift.  
Miljødirektoratet skriver blant annet følgende i sin klageavgjørelse på s. 4; 
 

«Miljødirektoratet er enige med Statsforvalteren at det ikke bør gis tillatelse til videre drift på 
Bekkhus skyteanlegg før supplerende miljøundersøkelser er gjennomført for å kartlegge og 
avgrense omfanget av forurensningen, og det er vurdert aktuelle tiltak for å redusere eksisterende 
metallforurensing, plastforsøpling og PAH-er fra leirduer. Dersom undersøkelser viser forurensing i 
grunnen som kan medføre risiko for mennesker eller miljø, eller uakseptabel spredning til 
omkringliggende arealer eller resipient, bør avbøtende tiltak utredes og gjennomføres.» 
 

Miljødirektoratet ga imidlertid en ny frist for gjennomføring av forberedende tiltak for avvikling av 
skytebanen. Ny frist for innsendelse av avviklingsplan med tiltaksbeskrivelse ble satt til 31.12.2021. 
 
Den 21.09.2021 ble det avholdt et møte mellom SOJFF, Norges Jeger- og Fiskerforbund, mfl. og 
Statsforvalteren. Under møtet kom det frem at Tunevannet er vanskelig å rydde opp i, og at det vi 
har pålagt vil koste mye penger. I dag brukes det forladninger som er plastfrie, og stålpatroner som 
ikke inneholder bly. SOJFF er innstilt på å flytte skyteaktiviteten bort fra Bekkhus, men dette er en 
tidkrevende prosess som ikke kan komme i gang før ny kommuneplan for Sarpsborg er vedtatt. Det 
kan derfor ta tid før en ny bane vil kunne være på plass.  
 
 
Søknad 
SOJFF søkte den 24.10.2021 om videre drift av skyteanlegget på Bekkhus 4 år frem i tid. Det er søkt 
om følgende skytetider: 

 Juni: mandag, tirsdag og torsdag kl. 17.00-21.00  
 August – oktober: mandag, tirsdag og torsdag kl. 17.00-21.00  
 November – februar: lørdag kl. 11.00-15.00  
 16 stevnedager i året 

 
Sekundært er det søkt om videre drift frem til 31.12.2022, og med de samme skytetidene som i den 
tidligere tidsbegrensede tillatelsen av 18.02.2020. 
 
SOJFF står ikke klar med en ny skytebane enda, og det ønskes derfor å få utsatt frist for å avvikle 
anlegget. SOJFF skriver at deres aktivitet i dag mest sannsynlig ikke vil medføre ytterligere 
forretningsmessige ulemper for området ved at det brukes miljøvennlige leirduer, samt stålhagl i 
stedet for blyhagl.  
 
SOJFF planlegger prøvetaking i samarbeid med Sarpsborg kommune og Vannområdet Glomma Sør 
for å avdekke om forurensningen fra skytevirksomheten sprer seg i vannet og i næringskjeden.  
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Saksgang 
Forhåndsvarsling 
Saken har ikke vært på høring til berørte parter eller offentlig kunngjort, da SOJFF og berørte parter 
(naboer) allerede på annen måte har fått kjennskap til at vedtak skal treffes og har hatt rimelig 
foranledning og tid til å uttale seg, jf. forurensningsforskriften § 36-9 første ledd, bokstav c. 
Naboene er blitt kjent med søknaden fra SOJFF og har sendt inn en høringsuttalelse. 
 
Saken har heller ikke vært lagt ut på offentlig høring i avis, ol., da vedtaket vurderes å være av 
mindre miljømessig betydning, jf. forurensningsforskriften § 36-9 andre ledd bokstav b.  
 
Høringen i saken vil imidlertid foregå som en etterkunngjøring. Hvis det kommer frem opplysninger 
etter at vedtaket om tidsbegrenset tillatelse er truffet som tilsier at skaden eller ulempen ved 
forurensningen blir vesentlig større eller annerledes enn ventet da tillatelsen ble gitt, kan 
Statsforvalteren oppheve eller endre vilkårene i tillatelsen, eller sette nye vilkår jf. 
forurensningsloven § 18 nr. 1. 
 
Kommentar fra naboer 
Terje Wenner har, på vegne av flere naboer av Bekkhus skytebane, fremsatt innvending mot 
søknaden om tillatelse til midlertidig drift ved Bekkhus skyteanlegg. Naboene opplyser at søknaden 
inneholder flere aspekter som gjør at søknaden burde avslås. Skytevirksomheten over Tunevannet 
medfører omfattende støy, som lokalt oppfattes å ha en «ekko-effekt». Det påpekes at det ikke er 
foretatt noen støymålinger, og at det kan følgelig heller ikke fra denne utelukkes at støyen oppleves 
og fremstår annerledes i området basert på lokale forhold enn det rapporten til SOJFF antyder.  
 
Videre står det at rapporter viser at det er omfattende blyforurensning i Tunevannet som følge av 
skytingen, men at mye er bundet opp i bunnsedimenter. Et føre-var-prinsipp tilsier at 
Miljødirektoratets bekymring i klagesaksavgjørelsen om at skyting med stål kan føre til oppvirvling av 
disse, bør være tungtveiende i vurderingen. Selv om risikoen skulle vurderes som lav, vil ulempene – 
dersom risikoen først utløses – være betydelig større enn de fordelene som oppnås ved forlenget 
drift. 
 
I søknaden om videre drift fremgår det at det skal ryddes plast på land. Naboene mener at det er 
viktig å se på plastmengden i Tunevannet, og at selv nedbrytbare plasthylser vil ta lang tid å løse opp 
i vann.  
 
Svar fra Sarpsborg og omegn jeger- og fiskeforening 
SOJFF viser til tidligere dokumentasjon angående støy, bly og plast, og trekker frem at ECHA (det 
europeiske kjemikaliebyrået) har vurdert det som miljømessig forsvarlig å skyte med stålhagl på baner 
der det tidligere har blitt brukt bly, og at vurderingen er gjort på bakgrunn av utlekkingsforsøk. De 
skriver videre at de benytter miljøvennlige leirduer som ligger innenfor kravene fra ECHA for PAH i 
leirduer. De understreker videre at de har mange medlemmer som benytter skytebanen, og at det er 
vanskelig å finne et egnet område for ny skytebane.  
 

Lovgrunnlag og myndighet 
Lovgrunnlag 
Forurensningsloven 
Når Statsforvalteren vurderer om tillatelse til forurensende virksomhet skal gis, og eventuelt på 
hvilke vilkår, skal vi legge vekt på de forurensningsmessige ulempene ved tiltaket sammenholdt med 
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fordeler og ulemper tiltaket for øvrig vil medføre, jf. forurensningsloven § 11 siste ledd. I vurderingen 
vil vi særlig ta i betraktning i hvilken grad den omsøkte virksomheten er akseptabel sett i lys av 
forurensningslovens formål og retningslinjer i §§ 1 og 2. 
  
Naturmangfoldloven 
Naturmangfoldlovens forvaltningsmål i §§ 4 og 5 ligger til grunn for Statsforvalterens 
myndighetsutøvelse. Videre skal prinsippene i §§ 8 til 12 om blant annet kunnskapsgrunnlag, føre-
var-tilnærming og samlet belastning legges til grunn som retningslinjer når Statsforvalteren treffer 
beslutninger som berører naturmangfold. 
 
Vannforskriften 
Vannforskriften inneholder forpliktende miljømål om at alle vannforekomster skal oppnå god 
kjemisk og økologisk tilstand innen 2027 med mindre det er gitt unntak med hjemmel i forskriften § 
9 eller § 10. Tiltak som medfører fare for forurensing av vann skal derfor vurderes i henhold til 
vannforskriften. Formålet er å beskytte og om nødvendig forbedre miljøtilstanden i alle elver, 
innsjøer, grunnvann og kystnære områder. 
 

Forurensningsmyndighet 
Statsforvalteren har behandlet saken som rett forurensningsmyndighet for grunnforurensning 
tilknyttet sivile skytebaner, jf. rundskriv T-3/12 punkt 2.5. Vi vurderer at vi også er 
forurensningsmyndighet for støy fra denne skytebanen, jf. forskrift om myndighet til kommunene 
etter forurensningsloven § 2, da skytebanen er regulert med tidsbegrenset tillatelse før den 
forannevnte forskriften trådte i kraft. 
 
Vi har i brev av 18.12.2021 bedt Miljødirektoratet om en uttalelse om det er Miljødirektoratet eller vi 
som skal behandle søknaden/omgjøringsbegjæringen fra SOJFF. Miljødirektoratet har i brev datert 
18.01.2022 uttalt at Statsforvalteren er rette myndighet til å behandle omgjøringsbegjæringen.  

 
Statsforvalterens vurdering 

Planforhold  
Det aktuelle skyteanlegget er avsatt til idrettsanlegg i Sarpsborg kommune sin kommuneplan (2015-
2036). Statsforvalteren legger til grunn at driften av skyteanlegget er i samsvar med endelige planer 
etter plan- og bygningsloven, jf. forurensningsloven § 11 fjerde ledd.  
 

Vurdering av forurensningspotensialet 
Det har vært drift på Bekkhus siden 50-tallet. Forbudet mot blyammunisjon kom først i 1990. Frem til 
forbudet kom ble det det skutt med blyhagl ut over Tunevannet. Den omfattende bruken av bly har 
ført til at det i dag finnes høye konsentrasjoner av metaller i sedimentene utenfor skytebanen. SOJFF 
skriver i søknaden at det ikke har blitt skutt med bly siden tidlig på 90-tallet, og at det siden 2000 har 
vært totalforbud mot bruk at blyhagl på NJFF-foreningens baner.  
 
Ammunisjonen  
SOJFF har opplyst i søknaden at leirduene som brukes på Bekkhus er de mest miljøvennlige på 
markedet, og er fra PV Lerduer A/S og er miljøvennlige duer som består av 76 % landbrukskalk og 24 
% harpiks. Disse inneholder ikke PAH. Ved skyting på Bekkhus benyttes det utelukkende stålhagl 
(jernhagl).  
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Støy 
Det ble sendt inn et notat angående støy fra skytebanen på Bekkhus 08.04.2020. I denne står det at i 
henhold til veilederen til T-1442, er støyen beregnet etter nyeste gjeldende nordisk 
beregningsmetode for skytestøy: Shooting ranges: Prediction of noise (NT ACOU 099) Nordtest 2002. 
Ifølge deres modell er det noen boliger på Bakkeli som ligger innenfor gul støysone.                                                                                                                                   
 
Ved skyting på kveldstid vil det være behov for lyskastere. Disse lyskasterne kan vinkles i en slik 
retning at påvirkningen på omgivelsene rundt blir minst mulig. Lyskasterne vil kun være i bruk under 
skytetider der det lys er nødvendig. 
 
Forsøpling 
Statsforvalteren har mottatt bekymringsmeldinger om forsøpling som skyldes plast, tomhylser og 
leirduer ved den aktuelle skytebanen. SOJFF har opplyst i søknaden at de har etablert rutiner for å 
plukke opp forladninger av plast fra patronene. Forladningene skal plukkes opp regelmessig og de 
som går i bekken fanges opp av to rister nedstrøms mot Vestvannet. Videre opplyses det at det er 
mulig å benytte haglpatroner med forladninger laget av papp, maisstivelse og komposterbar 
biopolymer under organisert skyteaktivitet. Etter skyteanlegget sin vurdering vil dette kunne føre til 
mindre forurensning.  
 
Statsforvalteren legger til grunn de opplysninger som fremkommer i søknaden og forutsetter at 
SOJFF iverksetter jevnlig opprydding av forsøplingen som kan tilskrives skytebaneaktiviteten ved 
anlegget. På bakgrunn av historikk i saken, mottatte bekymringsmeldinger om forsøpling som 
skyldes skytebanedriften og krav som er satt for tilsvarende skyteanlegg i regionen, har vi satt vilkår i 
tillatelsen om regelmessig opprydding av forsøplingen. Vi har videre satt krav til at det skal 
utarbeides rutiner for alle brukere av skytebanen om å plukke opp forsøpling som f.eks. plast, 
tomhylser, forladninger, leirduefragmenter ol. Vi vurderer at dette er enkle og kostnadsfrie tiltak 
som skyteanlegget og dens medlemmer enkelt kan gjennomføre.  
 

Konsekvenser for naturmiljøet 
Naturmangfoldloven § 8 stiller krav om at offentlige beslutninger som berører naturmangfoldet skal 
så langt det er rimelig bygge på vitenskapelig kunnskap om arters bestandssituasjon, naturtypers 
utbredelse og økologiske tilstand, samt effekten av påvirkninger.  
 
I Miljødirektoratets Naturbase (2022) er det ikke påvist noen naturtyper innenfor det aktuelle 
tiltaksområdet. Det er derimot funnet flere arter av forvaltningsinteresse innenfor området, blant 
annet tjeld, storskarv, lerkefalk, sivhauk, musvåk, fiskeørn og ål. 
 
Søknaden og Statsforvalterens behandling av den er basert på eksisterende kunnskap om det 
biologiske mangfoldet i og rundt tiltaksområdet. Statsforvalteren anser at kunnskapsgrunnlaget er 
tilstrekkelig til at kravet i naturmangfoldloven § 8 om at beslutningene skal hvile på et best mulig 
kunnskapsgrunnlag, er oppfylt. Hensynet til føre-var prinsippet i § 9 i naturmangfoldloven vektlegges 
derfor i mindre grad. Det er også gjort en vurdering ut fra den samlete belastningen som 
økosystemet vil bli utsatt for etter § 10. Statsforvalteren anser at fastsatte vilkår vil sikre at 
naturmangfoldet ikke vil forringes i nevneverdig grad.  
 
Statsforvalteren minner om at det er tiltakshaver som skal dekke kostnadene ved å unngå og 
begrense skade på naturmangfoldet, jf. § 11 i naturmangfoldloven. Tiltakshaver er også pliktig å 
benytte miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder, jf. § 12 i naturmangfoldloven.  
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Statsforvalteren mener at prinsippene for offentlig beslutningstaking i naturmangfoldlovens  
§§ 8 til 12 er oppfylt. 
 

Vurdering etter vannforskriften 
Vannforskriften § 4 sier at «tilstanden i overflatevann skal beskyttes mot forringelse, forbedres og 
gjenopprettes med sikte på at vannforekomstene skal ha minst god økologisk og kjemisk tilstand». I 
vannforvaltningsdatabasen Vann-Nett er Tunevannet (002-3451-L) karakterisert som en moderat 
kalkrik innsjø med «dårlig» økologisk og kjemisk tilstand. Den økologiske tilstanden skyldes i 
hovedsak dårlig tilstand av totalfosfor, total biovolum av planteplankton og planteplankton 
trofiindeks. Den kjemiske tilstanden skyldes mange år med skyting av blyhagl, og Tunevannet er 
derfor sterkt forurenset av bly, som er skadelig for vannlevende organismer.  
 
De prøvene som er tatt i Tunevannet tyder på at det foregår en utlekking av bly fra sedimentet i dag. 
Dersom Tunevannet skal nå miljømålet om god økologisk og kjemisk tilstand, må det gjennomføres 
en undersøkelse av forurensningsstatusen i sedimentene i Tunevannet, og deretter må det lages en 
plan for opprydding i henhold til denne undersøkelsen.    
 
Driften av Bekkhus fra 1950-tallet frem til i dag, har ført til at området på land, vannkanten, sediment 
og i sivet i dag er forsøplet med plast og leirduer. Sedimentene i Tunevannet, særlig i skytesonen, er 
sterkt forurenset både med bly fra blyhagl og PAH fra leirduer. Tunevannet er et vann med svært 
lang oppholdstid og dårlig økologisk og kjemisk tilstand, og det er derfor viktig å få et godt 
kunnskapsgrunnlag om forurensningstilstanden, og vurdere hvilke oppryddingstiltak som best vil 
kunne bidra til å nå miljømålene etter vannforskriften.  
 

Samlet vurdering 
Skyteanlegget som idrettsanlegg har en positiv samfunnsmessig funksjon, ved blant annet å tilby 
treningsmuligheter for jegere, utdanning av nye jegere, konkurranseskyting og utdanning av nye 
skyteinstruktører. SOJFF arrangerer aktiviteter på og utenfor skyteanlegget som ikke er skyting, blant 
annet fiske- og friluft, undervisning, ettersøkerkurs, hundedressurkurs og rekruttering av kvinnelige 
jegere. Videre er det opplyst at SOJFF samarbeider med kompetansesenteret for rus og psykisk helse 
i Sarpsborg kommune. SOJFF opplyser at foreningen er en veldrevet forening med over 300 
medlemmer. Vi legger til grunn at skyteanlegget representerer en stor samfunnsmessig funksjon for 
jegere og andre aktører i Sarpsborg og omegn.  
 
SOJFF opplyser i sin søknad at det vil ta tid til å etablere et nytt skyteanlegg, og samtidig avvikle 
anlegget på Bekkhus. Flytting av skyteaktiviteten er en tidskrevende prosess, og en ny bane vil 
dermed ikke være på plass før om flere år. Det er opplyst at dersom SOJFF må legge ned driften, vil 
det bety slutten for foreningen. For å kunne sikre videre aktivitet for foreningen og dermed også for 
å ha midler til å gjennomføre nødvendige miljøundersøkelser og rydde opp forurensning på 
skyteanlegget, er det behov for at SOJFF har drift ved anlegget.  
 
Vi viser til redegjørelsen ovenfor mht. forurensningspotensialet fra anlegget. Vi ser svært alvorlig på 
forurensningssituasjonen på lokaliteten. Det er behov for at SOJFF gjennomfører aktuelle 
miljøundersøkelser og igangsetter tiltak for å redusere eksisterende metallforurensing, 
plastforsøpling, mv. fra skyteanlegget. Vi vurderer at samfunnsnytten anlegget utgjør, sammen med 
hensynet til at SOJFF må få inn midler til å finansiere de nødvendige undersøkelsene og tiltakene, 
tilsier at det bør gis en tidsavgrenset tillatelse til videre drift av skyteanlegget under fastsatte vilkår. 
SOJFF har også hentet inn bistand fra Norges Fiske- og jegerforbund og er i dialog med Sarpsborg 
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kommune. Vilkårene som settes til driftstid, opprydding av forsøpling, mv. vurderes å være 
tilstrekkelige til å minimere de forurensningsmessige ulempene som videre drift ved anlegget 
representerer.  
 
SOJFF har primært søkt om en tidsbegrenset tillatelse til videre drift på 4 år. Vi vurderer at drift ut 
2023 vil være nok for å få til en rimelig avvikling av anlegget. Krav om tiltaksplan settes derimot til 
31.12.2022. Innen den tid forventes det at resultater fra nødvendige miljøundersøkelser er 
gjennomført for å kartlegge og avgrense omfanget av forurensningen, og det er utredet, vurdert og 
igangsatt aktuelle tiltak for å redusere eksisterende forurensning fra skyteanlegget.    
 

Konklusjon 
Med de vilkårene som stilles i denne tillatelsen, vurderer Statsforvalteren at driften av skyteanlegget 
vil skje innenfor rammer som samlet sett er miljømessig forsvarlige for en kortere periode. 
Statsforvalteren har konkludert med at den omsøkte driften er akseptabel sett i lys av formålet og 
retningslinjene i forurensningsloven §§ 1 og 2 og naturmangfoldloven §§ 4 og 5. Etter en samlet 
vurdering av de forurensningsmessige ulempene, sammenholdt med fordeler og ulemper dette for 
øvrig vil medføre, gir vi en tidsbegrenset tillatelse til SOJFF på nærmere fastsatte vilkår. Det 
forutsettes at virksomheten drives i samsvar med vilkårene som følger av tillatelsen og 
forurensningsregelverket for øvrig. 
 
Vi forventer at SOJFF bruker perioden ut 2022 til å foreta nødvendige grunn- og 
sedimentundersøkelser, utarbeider en miljørisikovurdering og en tiltaksplan for å kunne avvikle 
driften av skyteanlegget på en miljømessig forsvarlig måte. 
 

Vedtak om tidsbegrenset tillatelse 
Statsforvalteren gir Sarpsborg og Omegn Jeger- og Fiskerforening en tidsbegrenset tillatelse til drift 
ved Bekkhus skyteanlegg. Vedtak om tidsbegrenset tillatelse gis med hjemmel i forurensningsloven § 
11. Vilkår til tillatelsen, som er fastsatt i punkter under er satt med hjemmel i forurensningsloven § 
16. 
 
Drift av anlegget:  

 Tillatelsen gjelder aktivitet innenfor de områder som er avsatt til formålet i endelige planer. 
Det er dermed ikke tillatt å skyte på områder som ikke er avsatt til dette i Sarpsborg 
kommunens arealplan eller reguleringsplan.  

 Det tillates skyting tre treningskvelder i uken fra mars til oktober (12 timer/uke), med unntak 
av juli. Det er ikke tillat med skyteaktivitet i juli, november til og med februar.  
I perioden mars til juni og august til oktober gis det også midlertidig tillatelse til inntil 16 
stevnedager på 11 timer (176 timer/år). Alle stevner skal varsles naboer og andre berørte i 
god tid.  

 Det skal til enhver tid gjøres tiltak for å hindre all forsøpling fra aktiviteten på skytebanen. 
Det skal lages rutiner for alle brukere av skytebanen om regelmessig å: 

o plukke opp forsøpling som f.eks. plast, tomhylser, forladninger, leirduer, 
leirduefragmenter, mv.  

o tømme rister som er satt ut i vannet som benyttes for å fange opp forsøpling.  
 Rutinene skal inngå i foreningens internkontroll, og skal tas opp til jevnlig vurdering. Klager 

på aktiviteten ved anlegget skal avviksbehandles i skytterlagets internkontrollrutiner, og det 
skal settes i gang tiltak for å minske belastningen av aktiviteten på nærområdene.  

 Det er ikke tillat å skyte med bly på Bekkhus. 
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Avvikling og utarbeidelse av tiltaksplan:  
 Skytterlaget skal gjennomføre nødvendige grunnundersøkelser og utarbeide en 

miljørisikovurdering som skal danne grunnlaget for en tiltaksplan for opprydning etter 
aktiviteten på Bekkhus.  

 For å sikre god vannkvalitet i Tunevannet skal det lages en tiltaksplan for opprydning og 
forbedring av vannkvaliteten i Tunevannet etter at aktiviteten på Bekkhus har opphørt. 

 En avviklingsplan med tiltaksbeskrivelse skal sendes Statsforvalteren innen 31.12.2022. 
Tiltaksplanen skal inneholde følgende: 

o Beskrivelse av lokaliteten/ene, med redegjørelse for nåværende og tidligere 
aktiviteter (på land og/eller i sjø), forurensningssituasjonen, samt dagens miljømål for 
området og mulige helse og miljøkonflikter.  

o Tiltaksplanen skal legge frem miljømål for tiltaksområdet som helhet, med en 
tidsplan som omfatter de forskjellige delområdene.  

o Det må redegjøres for hva som skal iverksettes av kontroll, overvåkning, beredskap 
og avbøtende tiltak før, under og etter tiltaksgjennomføring. Det må også angis 
hvordan sluttrapportering og undersøkelser av tiltakets effekt skal gjennomføres.  

o Tiltaksplanen skal være utarbeidet av et uavhengig firma med kompetanse innenfor 
fagfeltet. Eventuell supplerende/tiltaksrettet prøvetaking og analyser skal 
gjennomføres i henhold til relevante norske eller internasjonale standarder.  

o Tiltaksplanen skal utarbeides i henhold til Miljødirektoratets Veileder for håndtering 
av sediment (M350/2015), faktaarket Tiltaksplaner for opprydding i forurenset grunn 
(M-325/2015), og veilederen Risikovurdering av forurenset sediment (M-409/2015).  

o Det skal lages en beskrivelse av tiltaksgjennomføringen. Begrunnelse og konklusjon 
av valg av anbefalt tiltak som må gjennomføres, samt kostnadsoverslag for disse. 
Dette må fremkomme for alle eventuelle delområder innenfor tiltaksområdet 

o Nødvendig dokumentasjon skal vedlegges tiltaksplanen. Detaljeringsnivå i 
tiltaksplanen må være av en slik grad at Statsforvalteren kan vurdere om 
gjennomføring av tiltakene vil kunne gi et tilfredsstillende resultat.  

 
Tillatelsens varighet  

 Denne tillatelsen gjelder frem til 31.12.2023. 
 

Klageadgang 
Vedtaket kan påklages til Miljødirektoratet av sakens parter eller andre med rettslig klageinteresse 
innen 3 uker fra underretning om vedtak er kommet fram, eller fra vedkommende fikk eller burde 
skaffet seg kjennskap til vedtaket.  
 
En eventuell klage skal angi hva det klages over og den eller de endringer som ønskes. Klagen bør 
begrunnes, og andre opplysninger av betydning for saken bør nevnes. Klagen skal sendes til 
Statsforvalteren. 
 

Varsel om gebyr  
Statsforvalteren er pålagt å ta gebyr for endring av tillatelse etter forurensningsloven, jf. 
forurensningsforskriften § 39-3. Vi varsler derfor at vi vil fatte vedtak om at Sarpsborg og Omegn 
Jeger- og Fiskerforening skal betale kr 35 000,- i gebyr for Statsforvalterens arbeid med tillatelsen. 
Dette tilsvarer gebyrsats 6 i forurensningsforskriften § 39-4.  
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Varsel av vedtak om tvangsmulkt 
Det varsles i henhold til forvaltningsloven § 16 at Statsforvalteren vil fatte vedtak om tvangsmulkt for 
å sikre at pålegg om tiltaksplan etter forurensningsloven § 51 første ledd bokstav c, følges opp av 
den ansvarlige.  
 
Vedtaket vil gå ut på at en tvangsmulkt på kr. 100 000,- påløper dersom Statsforvalteren i Oslo og 
Viken ikke har mottatt pålagte tiltaksplan innen 31.12.2022. Tiltaksplanen skal være i henhold til vårt 
vedtak av dette brevet. Hjemmelen for bruk av tvangsmulkt er forurensningsloven § 73.  
 
Den ansvarlige har anledning til å kommentere varslet vedtak om tvangsmulkt innen 3 uker fra dette 
brevet er mottatt. Dersom vi ikke har mottatt noen kommentarer fra dere vil vi fatte vedtak i 
henhold til det som er varslet. Tvangsmulkt vil etter dette kun inndrives dersom vi ikke har mottatt 
pålagt tiltaksplan innen fristen, 31.12.2022. 
 

Kommentarer til varslene  
Eventuelle kommentarer til varslene om vedtak om gebyr og vedtak om tvangsmulkt kan sendes 
Statsforvalteren innen 3 uker etter at dette brevet er mottatt, jf. forvaltningsloven § 16. 
 
 
 
Med hilsen 
 
Gunhild Dalaker Tuseth 
avdelingsdirektør 
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